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Terugblik van de voorzitter

Zeer geachte leden van Probus in Nederland,

Het voelde als een echte feestdag, die Landelijke Dag in 
Hoeven op vrijdag 29 sept 2023. We waren er weer aan 
toe; de laatste keer dat er zo’n Dag gehouden werd was 
in 2019 en daarna kwam corona. Je merkte het al meteen 
als je binnenkwam: enthousiaste mensen, vriendelijke 
begroetingen, goede humeuren. En het ís ook leuk; het 
beloofde een mooie dag te worden.
Inmiddels leven we alweer een poosje later en kijken we 
terug: de evaluatie.
Hoezo evaluatie? Nou, we willen in elk geval de ervarin-
gen horen en meteen ook weten waar we de volgende 
Landelijke Dag (LD) rekening mee moeten houden. De 
deelnemers hebben allen een formulier ingevuld met cij-
ferwaarderingen en geschreven opmerkingen; de round-
up staat hieronder en daar willen we echt wat mee doen. 
En het bestuur heeft de ogen niet in de zak zitten en rea-
liseert zich dat er hier en daar ruimte is voor verbetering.
We gaan het kortheidshalve zo doen: de PMI-methode, 
dus ‘Plus’, ‘Min’ en ‘Interessant’. Alle opmerkingen, en ook 
grosso modo wat er uit de cijfers komt, gaan in die drie 
stukken tekst. Dat betekent dat er meestal geen fraaie 
volzinnen staan, maar ook ‘bullets’. Na die drie onder el-
kaar staande kolommen van de PMI volgt een voorzichti-
ge blik op de toekomst, dus over volgende LD’s. Nadruk-
kelijk zeg ik niet ‘conclusie’ want zoals in heel het leven: 
we schuifelen moedig voorwaarts in de mist van het le-
ven, wat zoveel wil zeggen als: misschien veranderen we 
nog van gedachten bij zich wijzigende omstandigheden 
of nieuw verkregen inzichten.
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Landelijke Probus Dag Maar alvorens we de details in gaan, is er GROOT 
NIEUWS: Maar liefst twee (en mogelijk zelfs drie) dames 
hebben aangegeven mee te willen werken aan P-NL en 
deel te komen uitmaken van het bestuur. Ellen Mat-
zer-Elferink is bereid mee te werken aan de Nieuwsbrief 
en wat daar meer bij komt kijken. Elders in deze Nieuws-
brief staat haar eerste tekst; mooi. Dat belooft wat voor 
de toekomst. Welkom Ellen! Brigitte Kuijpers-van den 
Assem wil graag in het bestuur komen om te helpen met 
het opzetten van projecten zoals de Landelijke Dag. Ook 
schrijft zij voor ons een column over gezondheid, gezond 
leven, speciaal gericht op de leeftijdsgroep van de leden 
van Probus; we gaan zien of dat ongevraagd, tóch in een 
behoefte voorziet. Welkom Brigitte! Met de derde dame 
moet het gesprek nog plaatsvinden. We blijven hoopvol.
Het zal u allen duidelijk zijn: het bestuur van P-NL is in-
tern in gesprek over een nieuwe taakverdeling (mutual 
adjustment) tussen de nu maar liefst zeven en mogelijk 
zelfs acht (8!) bestuursleden.
>>>
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Niels behandelde precies waar ik om gevraagd had; deze 
tekst is dus specifiek voor ons geschreven. Maar door 
de galm in de kapel, het redelijk snel voorlezen en het 
gebrek aan beeldmateriaal bij de presentatie, was het 
voor veel mensen niet of nauwelijks te volgen. Misschien 
moeten we voortaan vooraf even oefenen op presenta-
tietechniek, ook al is de inhoud perfect. (Tekst is te vin-
den op de website van P-NL onder “Nieuws”.)
10. Proberen een zaal zonder galm te krijgen.
11. Graag meer ruimte tussen de sprekers om persoonlij-
ke gesprekken aan te gaan.
12. De lunch was prima, maar te snel waren de ‘krenten 
uit de pap’. Sommige schalen waren echt wel te snel leeg. 
Sommigen vonden de lunch te kort.
13. Het aantal parkeerplaatsen (er zijn er 130 daar) bleek 
toch te weinig.
14. Vragen uit de zaal herhalen als de microfoon niet op 
tijd ter plekke is.
15. Kan de winkel ook mee?

PLUS - Wat er goed ging.
1. Het programma viel goed in de smaak, logisch, het 
was gebaseerd op de enquete  van februari dit jaar.
2. Een flink aantal keren “fantastische dag” en veel com-
plimenten gelezen op het formulier; zijn we blij mee.
3. De ‘Trends en Ontwikkelingen’ van Martin van Vianen 
viel erg in de smaak. Hoge scores in de evaluatie formu-
lieren. (Tekst is te vinden op de website van P-NL onder 
“Nieuws”.)
4. Boven verwachting (tsja, het gaat immers over Probus 
zelf, dus het is afwachten) scoorden de drie middagses-
sies erg hoog (ICT, verenigingszaken, gemengde groepen 
ja, nee, hoe, tips). De discussies waren erg levendig; veel 
vragen en opmerkingen.
5. Tal van uitstekende ideeën zijn ingebracht tijdens die 
drie middag-sessies. Harry, Steven en Jan-Hein zullen 
daar separaat verslag van doen. Misschien kunnen enke-
le ideeën meteen al toegepast worden.
6. Niemand had belangstelling om nog even bijgepraat 
te worden over de WBTR en de volledige rechtsbevoegd-
heid van clubs. Hoewel er na de vraag van dagvoorzitter 
Steven niet meer over gesproken is, betekent dit dat de 
rubriek “veel gestelde vragen” op de website van P-NL 
goed zijn werk heeft gedaan. Kennelijk is alles duidelijk.
7. Bij het verlaten van de zaal en daarna bij de borrel in 
de refter waren uitsluitend blije gezichten te zien.
8. In elk geval krijgt P-NL hulp van twee dames. Hoera.

MIN - Waar ruimte voor verbetering is.
1. De lezing van Niels van der Ham over ‘Juridisering, 
Rechtersrecht en Ontgoocheling’ is van een zeer hoog 
niveau, zo te horen voor 3e-jaars studenten op de uni-
versiteit. Mede daardoor toch wel lastig te volgen. Ge-
lukkig is die lezing beschikbaar gekomen (zie link in deze 
Nieuwsbrief). 

INTERESSANT  Vernieuwend, creatief, of waar we 
even moeten op herkauwen.
16. Na de volgende enquete zal het interessant zijn te 
vernemen welke thema’s op de komende LD aan de 
orde zullen komen.
17. Veel waardering voor het idee om decentraal in 
Nederland de LD te houden. Nieuwe locaties zijn al ge-
noemd: De Schakel Nijkerk, De Meerpaal Dronten, Mu-
seum Nieuws Land Lelystad. Ook P-club uit Groningen 
wil na zuidwest NL nu noordoost NL. Het zal interessant 
zijn te zien waar we uitkomen. Zwolle? Maar we hoor-
den ook drie keer ‘terug naar Ede’ (spoiler: we blijven 
toch wel even een paar jaar decentraal).
>>>
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18. Idee: Net als de Probus-Golf ook Probus-Jeu de bou-
les! Prima idee, maar graag aanmelden wie dat gaat dat 
regelen. Trouwens ook bij andere sport en spel: P-NL wil 
best meedenken en zo mogelijk faciliteren, maar de or-
ganisatie en actie moet uit de spelers zelf komen. Wie? 
Laat je horen!
19. Etniciteit bevorderen en ‘waar zijn de vrouwen van 
Probus’? Prima, laat maar komen. Met enthousiasme 
nemen we er kennis van dat het bestuur na de LD be-
hoorlijk is uitgebreid met twee en mogelijk drie dames.
20. Ludiek element toevoegen.

21. Graag aparte sessie voor webmasters. Dat is vaak 
genoemd. De vraag is of dat op een andere dag zou 
moeten, want webmasters willen de ‘gewone’ program-
ma-onderdelen ook niet missen. Zij laten zich liever 
niet in een separate sessie apart zetten.
22. Ervaren webmasters zouden de clubs in de regio 
kunnen helpen bij ICT.
23. Glaasje melk bij de lunch (één keer genoemd - echt 
waar).
24. Graag bevestiging van aanmelding, en op de badge 
behalve de clubnaam ook de stad er bij.
25. Leden werven: “Bring a friend, become a friend”.
26. Er is ook eenmaal gevraagd om twee keer per jaar 
een LD te houden! Hartstikke goed; blij met het im-
pliciete compliment. Vóór corona was de LD eens per 
twee jaar. In het bestuur kijken we nu wel uit naar mede 
organisatoren (hoeft niet perse in het bestuur) die de 
projecten zoals de LD’n gaan regelen / uitvoeren. (In elk 
geval goed nieuws dat Brigitte in het bestuur komt.)
27. Stuur de clubs elk half jaar een reminder om be-
stuurswijzigingen wijzigingen zoals secretaris, penning-
meester en webmaster door te geven.
28. Volgende keer ook een verhaal over AI (ethische en 
maatschappelijke kant).

Indicaties voor de toekomst.
Veel van bovenstaande spreekt voor zich. We zullen in 
elk geval weer een enquete houden om te vernemen 
waar de wensen, vragen en problemen van de clubs zit-
ten. Daar zullen we rekening mee houden. Het tevoren 
beoefenen van de voordrachten is ook een aanrader. 
Nadenkend over de volgende LD, zullen we in de enque-
te ook vragen aan clubs om ideeën aan te dragen voor 
de locatie van de LD. (Als je nu al een goed idee hebt 
mag dat ook meteen. Denk aan gebied waarin je een 
zaal van 250 personen vol kunt krijgen, parkeerplaatsen, 
akoestiek, catering. Ook meedenken aan lokale sprekers 
- Martin en Niels komen beide uit regio Breda-Roosen-
daal. Overal zijn HBO-scholen en universiteiten; spreek 
je lokale contacten aan.)
We zijn blij met opmerkingen over afwezigheid van da-
mes in het bestuur en als spreker op de LD. Ook blij met 
voorstel over jeu de boules. Kom maar op, laat je horen.
En dan twee keer per jaar gewenst? Oeps! Deze eerste 
keer na vier jaar was voor een geheel nieuw bestuur best 
even wennen. We mogen al blij zijn als we de komende 
paar jaar eens per jaar zoiets kunnen doen. Dat is in elk 
geval wel wat we gaan proberen: voor de komende drie 
jaar in de andere drie hoeken van Nederland een LD en 
daarna zien we verder hoe dat bevalt. Wordt vervolgd. 
Maar intussen wel een opsteker om te blijven vooruit-
kijken en overdenken hoe we het beste onze 453 Pro-
bus-clubs kunnen helpen.
Wouter van Straten voorzitter

MUTATIES DOORGEVEN
Probus Nederland bewaart voor contact met de 
clubs twee kerngegevens van secretaris en penning-
meester: mailadres en telefoonnummer. Adres en 
woonplaats worden niet geregistreerd. Gegevens 
van andere functionarissen worden niet opgevraagd.
Mutaties kunnen op twee manieren worden ge-
meld: per e-mail of via een eenvoudig formulier op 
de website.
https://probus-nederland.nl/mutaties/
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Op 29 september werd er voor het eerst na enkele jaren 
weer een landelijke Probusdag gehouden, en wel in het 
prachtige Klooster Bovendonk te Hoeven. 

In het najaar van 1895 kreeg Petrus J.H. (Pierre) Cuypers 
de opdracht om een geheel nieuw klooster te ontwer-
pen in Hoeven, ten westen van Breda. Het oude semi-
nariehuis en bisschopshuis werden afgebroken en een 
nieuw neogotisch gebouw verrees. Dit werd voor het 
eerst beperkt in gebruik genomen in 1907 en in septem-
ber 1908 opgeleverd.
Nu functioneert het gebouw als conferentiecentrum, 
hotel en brasserie Bovendonk.

In dit sfeervolle centrum werd de jaarlijkse Probusdag 
georganiseerd. Voor degenen die van de hotelaccommo-
datie gebruik maakten, was er ontbijt in de brasserie. Het 
welkom heten met uitreiking van de clubnaamkaartjes 
vond plaats in de refter, waar ook de lunch plaatsvond.

Vrijdag 29 september 2023
Landelijke Probus Dag

In de prachtige neogotische kapel zorgden Wouter van 
Straten, voorzitter Probus Nederland, Steven Rosman, se-
cretaris Probus Nederland, Jan-Hein de Wit, bestuurslid 
clubadministratie en interne communicatie, Harry van 
Heesewijk ICT en Richard de Casseres, penningmeester, 
voor de aankondiging en verdieping van diverse onder-
werpen alsmede het doen van enkele mededelingen.

Er werd verheugd geconstateerd dat de zaal volledig was 
bezet. Dit was mede te danken aan de ruimere openstel-
ling voor de clubs na 1 juli. 

Aangegeven werd, dat het in de bedoeling ligt over 
twee jaar weer bij elkaar te komen, in een ander deel 
van Nederland, mogelijk in het Noorden van ons land. 
Gezien het succes van deze dag zou een jaarlijkse Pro-
busdag kunnen worden overwogen. Bij de mededelin-
gen kwam naar voren dat de bijdrage van de Probus 
clubs verhoogd is naar 90 euro. Ook werd aangegeven 
dat er een aanmelding was van iemand voor een be-
stuursfunctie. 

Ruimte werd geboden aan Probus Global, the Internati-
onal Probus Network. Voor Continentaal Europa wordt 
het Probus Global Team vertegenwoordigd door Jac-
ques Pierre Nolet in Frankrijk en door de op de Jaardag 
aanwezige Gauthier de Brabandere van Probus België. 
De Canadees Richard Furlong leidt het wereldwijde 
team.

Martin van Vianen (gepensioneerd docent Avans Col-
lege Safety/Security; daarvoor Global Security Manager 
Shell) verzorgde een uiterst boeiende lezing over trend-
watching. Negenennegentig zeer herkenbare trends 
werden besproken met extra verdieping in een klein 
aantal van deze trends. Vanuit de zeer aandachtig luis-
terende zaal klonk na afloop een enthousiast applaus.



| blz. 5 van 7 |

PROBUS NIEUWSBRIEF | HERFST 2023 | JAARGANG 14 NR. 3

Er wordt gestreefd naar het opzetten van een actuele 
lijst van  webmasters ten behoeve van de communicatie. 

Aangegeven werd dat het bieden van ondersteuning 
door clubleden uit de zaal aan het Bestuur c.q. de be-
stuursleden zeer op prijs gesteld wordt, gezien het zeer 
grote aantal taken waar het bestuur voor staat.  

Niels van der Ham (docent Privaatrecht Tilburg Univer-
sity) nam een uitgebreide analytische benadering voor 
zijn rekening met betrekking tot Juridisering, Rechters-
recht en Ontgoocheling. Tevens belichtte hij in dit ver-
band de complexiteit van de rechtspraak in de Urgenda 
Klimaatzaak.

De teksten van beide sprekers zijn te vinden op de 
website van Probus Nederland onder Nieuws.

Er volgde een voortreffelijke lunch, met naast alle heer-
lijkheden ook het Brabants worstenbroodje.  Veel Pro-
busleden maakten gebruik van de mogelijkheid met 
mensen van andere Probusclubs een interessante ont-
moeting te hebben.

In het middagdeel stond onder meer ICT op de agenda. 
De door Jan-Hein de Wit opgezette en uitgewerkte en-
quete gaf aan dat er behoefte is aan ICT ondersteuning 
en aan een beter werkende website. Er zal nog wat tijd 
overheen gaan alvorens de overgang naar een andere le-
verancier gerealiseerd is. Harry van  Heesewijk beschreef 
de uitdagingen en complicaties in dit proces.  
Harry van Heesewijk prijst zich gelukkig met de onder-
steuning door drie Probusleden, Ad van Helvoort, Ubbo 
van Piggelen en Henny Roelofs. Zij houden ook de hand-
leiding voor Webmasters bij. Ondersteuning van hen 
door clubleden met enige kennis op ICT gebied is zeer 
welkom. Benadrukt werd nog het belang van de privacy 
bescherming in de vorm van de AVG.

Na de afsluiting werd aan de clubleden de gelegenheid 
geboden het bestuur dan wel elkaar tijdens de borrel 
nog te spreken. Teruggekeken werd op een zeer geslaag-
de dag met aansprekende onderwerpen in een bijzon-
der prettige sfeer op een mooie locatie.

Ellen Matzer-Elferink

In een levendige discussie kwamen de voors en tegens 
van de overgang naar een gemengde club aan de orde.
Jan-Hein de Wit en Harry van Heesewijk zorgden er 
mede voor dat ook deze bespreking goed verliep door 
de vraagstellers in de zaal van een microfoon te voorzien.  
Een samenvatting staat op de website onder Nieuws.

De clubs die overgegaan waren naar gemengd, hadden 
er goede ervaringen mee. Sommige clubs lieten het lie-
ver bij het oude, soms ook door afwijzing na toenade-
ringspogingen in het verleden.
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Welkom Ellen Matzer-Elferink!
Redactie Nieuwsbrief

Het bestuur is blij met de toetreding van Ellen Matzer-El-
ferink tot de redactie van de Nieuwsbrief. Ellen is lid van 
Próbus Promina in Weert. 
In haar actieve leven werkte Ellen in het onderwijs in een 
leidinggevende functie. Zij was ook actief op het gebied 
van marktonderzoek en deed bestuurlijk werk in een 
maatschappelijke organisatie. 

Ellen gaat samen met Jan-Hein de Wit de redactie vor-
men van de Nieuwsbrief. Aan de huidige aflevering 
heeft zij inmiddels een belangrijke bijdrage geleverd. 
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Voor Probus Nederland en alle aangesloten clubs wor-
den de ICT-zaken behartigt door Ubbo van Piggelen, 
Henny Roelofs, Ad van Helvoort en Harry van Heesewijk 
(supportteam). Probus Nederland wil service verlenen 
bij het opzetten en onderhouden van de website bij de 
clubs. Daarvoor is het goed om de lijst van webmasters 
van de clubs weer te actualiseren (zie oproep elders in 
deze Nieuwsbrief). Door contact met de webmasters 
kan meer ondersteuning worden geboden en kan beter 
rekening gehouden worden met de wensen die er leven. 
Op dit moment hebben ongeveer 50% van de Probus-
clubs een website. In de keuze voor een website is elke 
club uiteraard vrij. Over de mogelijkheden en voordelen 
van een website kan het supportteam informatie geven. 
De club kan ook worden geholpen met het starten van 
een eigen site. Het supportteam kan ook duidelijk ma-
ken voor welke niveau van beveiligingde club kan kiezen 
en wat daarvan de consequenties zijn. 

Maar in deze periode heeft het supportteam andere 
zorgen. Zoals al eerder gemeld kan de huidige provider 
niet meer voldoen aan de eisen, die horen bij onze struc-
tuur. Daarom gaat Probus Nederland met een nieuwe 
provider in zee. Het proces van ‘migratie’ is gaande, 
maar heeft enige vertraging opgelopen. Inmiddels is de 
nieuwe omgeving door een aantal webmasters van Pro-
busclubs getest. De evaluatie is gaande en er zal nu snel 
een dag worden gepland voor de definitieve overgang 
naar de nieuwe provider. Op die dag gaan alle websites 
uit de lucht. En daarna komen we hopelijk in rustiger 
vaarwater en kan de supportgroep doen waarvoor ze is 
bedoeld!
 
Harry van Heesewijk
ICT

De sheets van de voordracht van Harry zijn te vinden 
op de website, onder Nieuws. Zie ook de tip voor de 
webmasters elders op deze pagina!

Voortgang ondersteuning websites
Probus Nederland

OPROEP AAN DE SECRETARIS (WEBMASTERS!)
Om een actuele lijst van webmasters te organiseren, 
wordt de secretaris verzocht het mailadres van de web-
master (en de naam van de Probusclub) door te geven 
aan: clubadministratie@probus-nederland.nl

Tip: aanpassingen club website
In de periode dat de migratie nog niet is voltooid, 
ervaren webmaster problemen bij het doorvoeren van 
aanpassingen op de website van de club. Dat is een 
probleem dat we niet kunnen oplossen, helaas. 
Maar er is wel een bruikbare omweg om wijzigingen 
door te voeren. 
Een webmaster die is ingelogd kan gebruik maken 
van de visuele editor. De toegang staat op de zwarte 
menubalk van Wordpress. Webmasters die daarbij 
begeleiding willen hebben, kunnen gebruik maken van 
het document op de website. Onder Nieuws is het 
document te vinden: “Documenten Landelijke dag”. 
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INFO
Redactie Nieuwsbrief
Ellen Matzer-Elferink
Jan-Hein de Wit
redactie@probus-nederland.nl
Secretaris
Steven Rosman
secretaris@probus-nederland.nl

Verslag Golftoernooi 6 juli 2023
Stichting Probus Golf

Voor het 29e jaar organiseerde Stichting Probus Golf het 
landelijk golftoernooi voor leden van de Probusclubs en 
partners. Evenals vorig jaar werd het toernooi gehouden 
op de banen van Golfcentrum De Batouwe te Zoelen, 
nabij Tiel. 
Ook dit jaar kon worden gekozen uit de twee spelvor-
men Stableford en Texasscramble. Bij de individuele Sta-
bleford waren er 25 deelnemers verdeelt over 7 flights en 
bij Texas Scramble 68 deelnemers, welke verdeeld waren 
over 17 flights. Met een totaal aantal deelnemers van 93 
is duidelijk te zien, dat er een grote belangstelling is voor 
Het Probus Golftoernooi.

Rond vijf uur kwamen de eerste deelnemers aan in het 
clubhuis en leverden hun scorekaart in bij de wedstrijd-
leiding. Er waren deelnemers van 35 verschillende Pro-
busclubs aanwezig, wat een goede gelegenheid bood om 
in probus verband nader met elkaar kennis te maken. 
De prijzen bij de Stableford werden uitgereikt aan leden 
van Probus Nederland, Hoorn e/o, Markiezaat en Ken-
nemerland IV. Bij Texas Scramble gingen de prijzen naar 
Julianadorp/Den Helder en Beijerland. De prijs voor de 
longest ging bij de heren naar Maas en Raam en bij de 
dames naar Promix. De nearyprijs bij de heren was voor 
een lid van Probusclub Bergvliet. Bij de dames jammer 
genoeg geen score.

Voor aspirantleden en kersverse leden is er een docu-
ment met alle mogelijke relevante informatie over Pro-
bus. In mei van dit jaar is er een herziene versie gepubli-
ceerd van dit document. 
Het een PDF, geen boekje. Het  geeft een goed overzicht 
van onderwerpen die voor clubs van belang zijn. Daar-
door is het een heel nuttig document voor nieuwe of as-
pirant leden. Het geeft informatie over formele aspecten 
en inhoudelijke kwesties, tot en met het bestaan van de 
Probuswinkel. 
Kortom het is een handig naslagwerk, te vinden op de 
homepage van de website van Probus Nederland. Mis-
schien is het ook nuttig om nog eens na te gaan of de 
eigen club  in alle facetten zaken goed heeft geregeld. 

Nieuw informatiedocument
Probus Nederland

Het is een goede traditie, dat een vertegenwoordiger, 
zijnde de heer Harry van Heesewijk, van Probus Neder-
land aan de winnaars van de verschillende categorieën 
een medaille met inscriptie uitdeelt. 
Gezien de vele positieve reacties van de deelnemers 
kunnen we constateren dat het ook dit jaar weer een 
geslaagd toernooi is geweest.

De wedstrijdleiding,
Hans Bergers en Jaap van Doorn


